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PROTOKÓŁ  Nr XXVII/16 
z sesji Rady Miejskiej w Iłowej 

z dnia  27 września  2016 r. 

odbytej w Gminnym Centrum Kultury  i Sportu w Iłowej, przy  ul. Żagańskiej 15 

Pan Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad (na 15 
radnych w sesji uczestniczyło 13 radnych) i otworzył obrady XXVII sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 

1)   Gajda Wiesława 
2) Jakubowicz Mieczysław 
3) Jung Alina 
4) Krawczyk Ilona 
5) Lesiak Edward 
6) Leszcz Waldemar 
7) Mutwil Artur 
8) Przynoga Franciszek 
9)    Siudy Krystian 
10) Słomiński Tomasz 
11) Sygnowski Zygmunt 
12) Mirosław Wdowiak 
13) Żołnowska Maria 

Nieobecni: 
Krystyna Burnat 
Piotr Szymczak 

W związku z obecnością wymaganej liczby osób (radnych), obrady sesji są prawomocne. 
Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone: 

1) Paweł Lichtański – Burmistrz Iłowej  
2) Roman Andzel – Sekretarz Gminy 
3) Maria Wrońska – Radca Prawny UM w Iłowej 
4) Małgorzata Kondraciuk – Kierownik Referatu Organizacyjnego UM w Iłowej 
5) Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy 
6) Wojciech Knap – Informatyk UM w Iłowej 
7) Anna Michalczuk – Doradca Burmistrza ds Społecznych i Edukacji 
8) Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej UM w Iłowej 
9) Józef Brzezicki – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 
10) Małgorzata Hajdas – Grzesik – Referent w Referacie Gospodarki Komunalnej UM w Iłowej 
11) Franciszek Paczkowski – Sołtys wsi Czerna 
12) Magdalena Muzika – Kierownik Referatu Spraw Społecznych i Cywilnych UM w Iłowej 
13) Janusz Kaniecki – Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej UM w Iłowej 
14) Zdzisław Chodorski – Sołtys wsi Konin Żagański 

 
 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił następujący  porządek obrad: 

I.  Sprawy regulaminowe 

1. Otwarcie sesji i powitanie. 

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Zgłoszenie (odczytanie) uwag i poprawek do porządku obrad (w przypadku zmiany 

w porządku obrad zatwierdza się zmieniony porządek obrad). 
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II. Obrady 

1. Przedstawienie sprawozdania z działań w okresie między sesjami przez: 

 Burmistrza Iłowej,  

 Przewodniczących komisji stałych Rady Miejskiej w Iłowej, 
2. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych.  

3. Interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych. 

4. Przyjęcie uchwał w sprawie: 

1) określenia gminnych jednostek budżetowych gromadzących dochody na wydzielonym 
rachunku bankowym, źródeł tych dochodów i ich przeznaczenia oraz sposobu i trybu 
sporządzania planu finansowego dochodów gromadzonych na wydzielonym rachunku i 
wydatków nimi finansowanych, dokonywania zmian w planie oraz ich zatwierdzania – 
referuje Skarbnik Gminy, 

2) zmian uchwały budżetowej na rok 2016 Gminy Iłowa – referuje Skarbnik Gminy 
3) zmian wieloletniej prognozy finansowej Gminy Iłowa na lata 2016 – 2030 – referuje 

Skarbnik Gminy, 
4) zmieniająca uchwałę w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych (Sportowa) – 

referuje  J. Kaniecki, Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej), 
5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 

6. Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych. 

8. Zakończenie XXVII sesji Rady Miejskiej w Iłowej.  

Pan Franciszek Przynoga – Radny 
Panie Przewodniczący – do punktu II. Obrady 4. Przyjęcie uchwał w sprawie ppkt 4) zmieniająca 
uchwałę w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych –  na posiedzeniach komisji 
mieliśmy wytłumaczone, że należy wyrazy „zmieniająca uchwałę w sprawie” wykreślić, dlatego 
proponuję brzmienie: 4) zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych.  

Pan Janusz Kaniecki – tytuł uchwały ma być: zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. 

Porządek obrad został przyjęty.  

PRZEBIEG OBRAD 

Ad. II pkt 1 
Pan Paweł Lichtański –  Burmistrz Iłowej przedstawił sprawozdanie z podjętych działań między 
sesjami tj. od dnia 6.09.2016  r. do dnia 27.09.2016 r. : 

 5 zaświadczeń o przeznaczeniu działek w miejscowym planie zagospodarowania 
przestrzennego, 

 wszczęto postępowanie administracyjne w sprawie wydania decyzji o warunkach zabudowy  
z wniosku Gminy Iłowa na: 
- budowę 7 budynków mieszkalnych wraz z podziałem działki przy ul. Dębowej w Iłowej, 
- budowę 12 budynków mieszkalnych wraz z podziałem działki przy ul. Sportowej w 
Iłowej, 
- budowę siłowni zewnętrznej w m. Czerna, 

 wydano 2 decyzje zezwalające na usunięcie drzew, 

 2 razy odmówiono wszczęcia postępowania w sprawie usunięcia drzew, 

 zakupiono 2 budy dla psów znajdujących się na terenie oczyszczalni, 

 wydano 2 zgody dla osób fizycznych na usunięcie drzew i krzewów z nieruchomości, 
których właścicielem jest Gmina Iłowa ,    
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 wydano 1 decyzję zobowiązującą do uiszczania opłat za opróżnianie zbiornika 
bezodpływowego, 

 23 września 2016 r. wręczyłem w imieniu Prezydenta RP medale za długoletnie pożycie 
małżeńskie, 

 negatywnie ustosunkowałem się do propozycji PKP S.A. Oddział Gospodarowania 
Nieruchomościami w Poznaniu w sprawie przekazania lokalu mieszkalnego 
(zamieszkałego) w m. Konin Żagański 127/2 na rzecz Gminy Iłowa, 

 na dzień 29 września br. ustaliłem termin spisania umowy notarialnej z AFK Investments 
Sp. z o.o. w Poznaniu dot. sprzedaży nieruchomości niezabudowanej ozn. działką nr 1/57 
położonej w m.Konin Żagański. W dniu 20 września br. wpłynął wniosek od AFK o 
przesunięcie terminu spisania umowy notarialnej ze względu na przedłużającą się procedurę 
otrzymania pozwolenia na działanie w Legnickiej Specjalnej Strefie Ekonomicznej 
Podstrefa Iłowa. Przychyliłem się pozytywnie do tego wniosku, 

 w dniu 16 września podpisałem protokół uzgodnień dot. sprzedaży w drodze 
bezprzetargowej nieruchomości niezabudowanej ozn. działką nr 41/1 w Iłowej. Sprzedaż 
następuje dla poprawienia funkcjonalności działki sąsiedniej nr 38/1, 

 w odpowiedzi na list intencyjny w sprawie sprzedaży nieruchomości zabudowanej 
obiektami dawnej szkoły podstawowej w Szczepanowie, poinformowałem że obecnie trwają 
prace związane z przygotowaniem nieruchomości do sprzedaży w drodze przetargu 
nieograniczonego, 

 w dniu 5 września br. przejąłem obiekt po zlikwidowanej szkole podstawowej w 
Szczepanowie, który następnie został przekazany w administrowanie dla Zakładu 
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej , do czasu ich sprzedaży, 

 negatywnie ustosunkowałem się do podania najemcy lokalu w sprawie wykonania osobnego 
wejścia do lokalu mieszkalnego nr 3 w Czernej 77, 

 zamontowane zostały znaki drogowe z nazwą „Gmina Iłowa” w pasach drogowych na 
granicy Gminy Iłowa, 

 wystąpiłem do Zarządu Powiatu Żagańskiego o wydanie opinii w sprawie zaliczenia do 
kategorii dróg gminnych odcinków położonych w m. Iłowa, ul.Sportowa: działki nr 159/3 i 
159/4 – zaliczenie do kategorii dróg gminnych poprzez włączenie w pas drogi gminnej nr 
101131F oraz 235/1 (zmiana dotychczasowej numeracji działki wchodzącej w skład drogi 
gminnej nr 101131F), 

 negatywnie zaopiniowałem wniosek o zmianę organizacji ruchu na ul. Jaśminowej od 
skrzyżowania z ul. Daliową, 

 wystąpiłem do Starostwa Powiatowego w Żaganiu z wnioskiem o podjęcie działań w celu 
usunięcia zapadnięcia chodnika (przy budynku nr 60)  oraz jezdni (przy budynku nr 58) w 
pasie drogi powiatowej w Jankowej Żagańskiej, 

 wpłynęło pismo mieszkańca posesji przy ul. Drzymały 12 w sprawie likwidacji zastoiska 
wody na jezdni drogi gminnej . W odpowiedzi poinformowałem wnioskodawcę, że 
rozważona zostanie możliwość zamontowania wpustu ulicznego na wysokości tego 
budynku, 

 wpłynęło pismo Pani Dyrektor Przedszkola Miejskiego w Iłowej z prośbą o umożliwienie 
odbioru dzieci przedszkolnych o godzinie 13:45 z przystanku mieszczącego się przy 
przedszkolu. W związku z tym wystąpiłem do Feniks V Sp. z o.o. o wyrażenie opinii jako 
przewoźnika obsługującego przewozu szkolne w tej sprawie, 

 w związku z otrzymanym pismem mieszkańców Szczepanowa w sprawie wykonania 
przystanków autobusowych w pasie drogi powiatowej nr  1083F w Szczepanów pomiędzy 
posesjami 2 - 4 wysłałem pismo do Starostwa Powiatowego w Żaganiu, 

 wykonany został remont dróg gruntowych w m. Jankowa Żagańska (droga z Janowa w 
kierunku do Mirostowic Dolnych) oraz w Iłowej ul. W. Pluty (odcinek przy cmentarzu), 
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 zakupiona zostały materiały do malowania przystanku w Czernej (przy świetlicy wiejskiej) 
oraz do malowania barier mostów w Czernej. Materiały zostały przekazane dla Sołtysa 
Czernej, a prace wykonają pracownicy interwencyjni będący w dyspozycji Sołtysa, 

 rozmawiałem w Nadleśniczym Nadleśnictwa Żagań w sprawie remontu odcinka drogi leśnej 
w Czernej  biegnącej m.in. do leśniczówki. Nadleśniczy poinformował mnie, że przyjrzy się 
problemowi i podejmie odpowiednie kroki w tej sprawie, 

 opracowano  program funkcjonalno-użytkowy „Przebudowy budynku biblioteki miejskiej w 
Iłowej z przeznaczeniem poddasza na salę multimedialną”. Kosztorys inwestorski na 
przebudowę budynku biblioteki opiewa na kwotę 1.058.861,95 zł brutto, 

 22 września 2016r. dokonano otwarcia ofert w przetargu na odbiór i zagospodarowanie 
odpadów komunalnych na okres 36 miesięcy począwszy od stycznia 2017r. W wymaganym 
terminie złożono 1 ofertę na kwotę 13,15zł brutto/osobę/miesiąc, 

 przygotowano dokumentację niezbędną do złożenia wniosku o dofinansowanie do budowy 
przedszkola miejskiego w Iłowej. Planowane koszty ogółem 3.808tys., koszty 
kwalifikowalne 3.694 tys., wysokość dofinansowania 85% kosztów kwalifikowalnych tj. 
3.140 tys.zł, 

 14 września br. wystosowano pismo do Dolnośląskiej Spółki Gazowniczej sp. z o.o. oraz 
ENEA SA w sprawie zabezpieczenia środków finansowych na rozbudowę sieci gazowej w 
rejonie nowoprojektowanych działek pod zabudowę jednorodzinną przy ul. Żagańska –
Sportowa – Spacerowa (za marketem Biedronka, w miejscu byłego boiska sportowego) – 
ok. 12 działek, ul. Ogrodowa (za lecznica zwierząt) ok. 12 działek, ul. Dębowa (za osiedlem 
Włókniarz przy ul. Ogrodowej) ok. 7 działek, ul. Kościelna (teren przyległy do obecnego 
placu targowego) – 5 działek, 

 14 września br. wystosowano pismo do Starosty Żagańskiego w sprawie współpracy i 
współfinansowania rozbudowy sieci wodno-kanalizacyjnej w rejonie planowanej zabudowy 
jednorodzinnej w rejonie ul. Ogrodowej, 

 13 września br. wystosowałem pismo do ENEA SA z wnioskiem o likwidację istniejącej 
sieci napowietrznej w rejonie ulic planowanych do przebudowy w roku 2017r. tj. ul. 
Pułaskiego, Plac Wolności, Batorego Mickiewicza, Kościelna i 1-go Maja, 

 18 września br. udzieliłem odpowiedzi na petycję dotyczącą remontu drogi gminnej w 
rejonie hydroforni w Borowym, 

 19 września br. udzieliłem odpowiedzi na wniosek dotyczący wpisania nieruchomości 
stanowiących własność PKP do Gminnej Ewidencji Zabytków, 

 16 września br. udzieliłem odpowiedzi na wniosek dotyczący lokalizacji pojemnika na 
przeterminowane leki w aptece Dbam o Zdrowie w Iłowej przy ul. Kościuszki, 

 23 września br. udzieliłem informacji publicznej dotyczącej otwarcia ofert w przetargu na 
odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych, 

 wyłożono do publicznego wglądu projekt studium kierunków zagospodarowania 
przestrzennego, 

 15 września br. złożyliśmy wniosek do Lubuskiego Urzędu Wojewódzkiego o przyznanie 
dotacji na dokończenie remontu ulicy 1-go Maja oraz przebudowę ul. Kościelnej (przy 
targowisku, która jest łącznikiem Placu Wolności z ul. Mickiewicza) oraz Mickiewicza w 
Iłowej. Możliwe dofinansowanie z budżetu państwa na tę inwestycję to 585. 820,00 zł. 
Koszt całej inwestycji przekroczy 1.171. 000,00zł.  Zadanie pn.. „Przebudowa infrastruktury 
drogowej w Gminie Iłowa – etap II w miejscowości Iłowa”. 

 

Przewodniczący Komisji Stałych Rady Miejskiej w Iłowej złożyli sprawozdania z pracy 
Komisji za okres międzysesyjny.  
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Ad. II pkt 2 
Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych. 

Pani Maria Żołnowska – Radna 

Mam prośbę do pana Burmistrza, aby zwrócił się po raz kolejny do Starostwa Powiatowego o 
uporządkowanie ulicy Kolejowej – odcinka od skrzyżowania ulicy Borowskiej do stacji kolejowej. 

Pan Edward Lesiak – Radny 

Sprawa zabezpieczenia wjazdu do Jankowej Żagańskiej od strony Mirostowic Dolnych – na 
przyszły rok znaleźć środki, żeby odcinek tej jezdni utwardzić (około 20m), aby droga spełniała 
wymogi techniczno – organizacyjne.  

Pan Krystian Siudy – Radny 

1) Również po raz kolejny w imieniu swoim, jak też Sołtysa wsi Czyżówek i mieszkańców 
chciałbym, żeby zwrócić się ponownie do pana Starosty o zatokę autobusową. 

2) Chciałbym się dowiedzieć, czy jest szansa, żeby np. wzorem ulicy Traugutta była 
możliwość zabierania dzieci do szkoły z ulicy Borowskiej i osiedla Czyżówek. 

Pan Franciszek Przynoga – Radny 

1) Panie Burmistrzu od dłuższego czasu radni zgłaszają wnioski o ograniczenie prędkości lub 
tonażu pojazdów poruszających się ulicą Żagańską (drogą wojewódzką nr 296) jednak bez 
skutku. Dlatego też wnioskuję do pana Burmistrza jeżeli Zarząd Dróg Wojewódzkich będzie 
dalej modernizował tą drogę od ulicy Sportowej do Placu Wolności być może w 2017 roku 
lub następnym, żeby wystąpić z pismem do dyrekcji ZDW, aby w planach 
modernizacyjnych zaprojektować 3 – 4 przejścia dla pieszych, jeżeli to jest możliwe 
zgodnie  z przepisami tak jak jest to zrobione w Nowej Soli lub o wykonanie wysepek ze 
zwężeniem jezdni jak to jest zrobione na ulicy Traugutta, ponieważ to przyczyni się do 
zabezpieczenia porządku i bezpieczeństwa dzieci uczęszczających do przedszkola, do szkół 
oraz osób starszych. 

2) Przy skrzyżowaniu ulicy Żagańskiej i Sportowej pomimo wykonania odwodnienia, to 
odwodnienie nie spełnia oczekiwań, ponieważ przy opadach powstają w dalszym  ciągu 
kałuże, gdyż korytko, które ma odprowadzać wodę do studzienki chłonnej jest zasypane 
piaskiem. Dlatego też wnioskuję o wykonanie kratki ściekowej na najniższym położonym 
punkcie i doprowadzenie rurą kanalizacyjną do rury, która doprowadza wodę do studzienki 
chłonnej.  

3) Wnioskuję do pana Burmistrza, żeby wyczyścić rynny na dachu przy bibliotece publicznej, 
gdyż są zanieczyszczone, co może spowodować oberwanie się rynien lub zacieki na 
ścianach i spowoduje większe koszty niż wyczyszczenie rynien. 

4) Z pism przekazanych przez pana Burmistrza do wiadomości Rady wynika, że są 
prowadzone działania zmierzające do wydzielenia działek pod zabudowę jednorodzinną, 
(boisko przy ulicy Żagańskiej, przy placu targowym) chciałbym się dowiedzieć jakie ma 
pan plany odnośnie 14 działek pod zabudowę, które znajdują się pomiędzy ulicą Piaskową a 
Jaśminową. Czy będzie się prowadziło jakieś działania, ponieważ mimo wydzielonych 14 
działek nic tam się nie dzieje.  

5) Prosiłbym pana Burmistrza o interwencję w związku z dewastacją ogrodzenia na placu 
zabaw przy ulicy Piaskowej. Zarówno ja, jak i Przewodniczący Rady pan Wdowiak 
zgłaszaliśmy problem. Pozwoliłem sobie rozmawiać z Prezesem i Kierownikiem Klubu 
Sportowego na temat uzupełnienia braków w ogrodzeniu stadionu, ponieważ to też jest  
m.in. przyczyną dewastacji tego ogrodzenia na placu zabaw przy ulicy Piaskowej.  
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Oczywiście Klub Sportowy przystąpił do realizacji tego zadania, jednak pod wpływem 
niektórych nauczycieli Zespołu Szkół (jednym z tych nauczycieli był pan radny powiatowy) 
prace zostały przerwane. Tłumaczenie było takie, że dzieci przechodzą na „Orlik” przez 
stadion i przez plac zabaw. Domniemam, że zniszczenia placu zabaw powstały przez osoby 
związane z Zespołem Szkół, ponieważ dzieci przechodząc na „Orlik” przez plac zabaw 
mogły się do tego przyczynić.  Dlatego prosiłbym bardzo, żeby zainterweniować odnośnie 
zagrodzenia tego płotu od strony stadionu.  

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – ponieważ ta sprawa mnie dotyczy 
w punkcie odpowiedzi na interpelacje będę chciał zająć stanowisko. 

6) W związku z uchwałą Rady Miejskiej odnośnie odbioru odpadów komunalnych od dnia 16 
września br. firma odbierająca odpady będzie odbierała raz na 2 tygodnie odpady w 
domkach jednorodzinnych. Mieszkańcy już zgłaszają, że raz na 2 tygodnie to jest mało ich 
zdaniem, ponieważ będzie problem. Mam pytanie, czy firma dostarczy dodatkowe 
pojemniki, czy w jakiś inny sposób można to rozwiązać. W związku z harmonogramem 
wywozu odpadów w miesiącu grudniu z części Iłowej (Żagańska, Dolanowo, Piaskowa, 
Poniatowskiego) w grudniu będą tylko raz odebrane odpady, (12.12.br.) a  w innych 
rejonach 2, 3 razy.  

Pan Mieczysław Jakubowicz – Radny 

Panie Burmistrzu chodzi o pobocza „Schetynówek” – na ulicy Młyńskiej z lewej strony grunt uległ 
obniżeniu, czy jest szansa wyrównania poboczy i podniesienia troszeczkę gruntu.  

Pan Zygmunt Sygnowski – Radny 

Odnośnie „Schetynówek” chciałbym przypomnieć i zapytać, czy byłaby możliwość dokonania 
przeglądu wszystkich dróg „Schetynówek”, ponieważ występują liczne pęknięcia i braki.  

Pani Wiesława Gajda – Radna 

Przychylam się do wniosków dotyczących przeglądu wszystkich dróg „Schetynówek” – chodzi mi 
o ulicę Poprzeczną. W związku z remontem ulicy Konopnickiej asfalt tam jest już troszeczkę 
zdewastowany przez pojazdy firmy prowadzącej prace remontowe. 

Pan Waldemar Leszcz – Radny 

Mam prośbę odnośnie słupów energetycznych – chodzi o pierwszy słup od strony Gozdnicy przy 
pierwszym moście oraz słup przy skrzyżowaniu ulicy Okrzei z ulicą Hutniczą, proszę o informację, 
czy to zostało zgłoszone. 

Pan Krystian Siudy – Radny  

Panie Burmistrzu wjazd przy posesji nr 91 w Czyżówku jest uszkodzona barierka mostku, proszę w 
tej sprawie podjąć działania. 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej 

Chciałbym się dowiedzieć, czy firma, która obejmuje gwarancję zajmie się naprawą nabrzeży przy 
moście w miejscu rozwidlenia rzeczki, ponieważ leży tam kilka kamiennych progów, które 
prawdopodobnie podmyte osunęły się, leżą w wodzie i należy to jak najszybciej zabezpieczyć. Nie 
wiem , czy to sprawa gwarancji, czy własnymi środkami musimy to załatwić. 

Ad. II pkt 3 
Kolejny punkt obrad – zapytania, interpelacje przewodniczących organów wykonawczych 
jednostek pomocniczych.  
Nie zostały zgłoszone. 
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Ad. II pkt 4 
Przyjęcie uchwał w sprawie: 

1) określenia gminnych jednostek budżetowych gromadzących dochody na wydzielonym 
rachunku bankowym, źródeł tych dochodów i ich przeznaczenia oraz sposobu i trybu 
sporządzania planu finansowego dochodów gromadzonych na wydzielonym rachunku i 
wydatków nimi finansowanych, dokonywania zmian w planie oraz ich zatwierdzania   

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – projekt uchwały został przedłożony w związku z 
likwidacją Szkoły Podstawowej w Szczepanowie i utworzeniem Zespołu Szkół w Iłowej na bazie 
Szkoły Podstawowej w Iłowej oraz Gimnazjum w Iłowej. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz 

Chciałbym wnieść autopoprawkę do tego projektu uchwały, proszę o wykreślenie w § 2 ust. 1 pkt 4 
dot. prowizji od instytucji ubezpieczeniowych z tytułu ubezpieczenia dzieci oraz to samo 
analogicznie do przedszkola (§ 3 ust. 1 pkt 4). Tym samym punkty, które mają oznaczenie 5 i 6 
będą punktami nr 4 i 5. Uzasadnieniem jest to, że prowizje od instytucji ubezpieczeniowych z tytułu 
ubezpieczenia dzieci nie mogą wchodzić w dochód placówek, ponieważ są to indywidualne 
ubezpieczenia dzieci za które płacą rodzice, a nie szkoła.  

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 

2) zmian uchwały budżetowej na rok 2016 Gminy Iłowa    

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – w związku z podpisanymi umowami dotyczącymi 
dofinansowania w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014 -2020 
modernizacji ulic Puławskiego, Batorego, Placu Wolności zastaje otwarty plan w dziale 010 
rozdział 01041 w kwocie 12.003 zł z przeznaczeniem na opracowanie projektów budowlanych, a 
zmniejszony w dziale 600 rozdział 6016 § 6050 o kwotę 45.000 zł, na który był otwarty w celu 
sfinansowania opracowania wyżej wymienionych projektów. 
Zwiększenie planu wydatków o kwotę 1.900 zł w dziale 400 rozdział 40002 § 4300 dotyczy dopłat 
za dostarczanie wody dla mieszkańców wsi Borowe. 
Zmniejszenie planu wydatków w dziale 600 rozdział 60016 § 4270 o kwotę 6.687 zł dotyczy 
remontu chodnika przy ul. Żeromskiego 27 związane jest ze zmianą klasyfikacji budżetowej i 
zwiększeniu planu wydatków w dziale 750 rozdział 75023 § 6050 również o kwotę 6.687 zł z 
przeznaczeniem na modernizację chodnika przy budynku Urzędu  Miejskiego w Iłowej przy ul. 
Żeromskiego 25. 
Zostaje zwiększony planu wydatków w dziale 600 rozdział 60017 § 4270 o kwotę 20.000 zł z 
przeznaczeniem na wprowadzenie  do budżetu zadania związanego z   naprawą kładek na terenie 
Gminy Iłowa. 
Zwiększenie planu wydatków w dziale 750 rozdział 75022 § 3030 o kwotę 14.400 zł dotyczy diet 
radnych. 
Zwiększenie planu wydatków w dziale 750 rozdział 75095 o kwotę 11.000 zł związane jest z 
wprowadzeniem zadania związanego z opracowaniem programu rewitalizacji  w związku z 
przyznaniem dofinansowania  w ramach Programu Operacyjnego Pomoc Techniczna 2014-2020. 
W związku z  niezrealizowanymi kwotami wydatków niewygasających z roku 2015, których 
ostateczny termin realizacji w 2016  minął 30 czerwca br. zostaje otwarty plan w dziale 754 
rozdział 75412 § 6050 w kwocie 2.000 zł w celu sfinansowania projektu montażu hydrantu 
przeciwpożarowego wraz z przebudową towarzyszącego odcinka sieci wodociągowej. 
Zwiększenie planu wydatków w dziale 801 rozdział 80104 § 2900 o kwotę 3.760 zł  związane jest z 
wpłatami za pobyt dzieci zamieszkałych na  terenie Gminy Iłowa i uczęszczających do   przedszkoli 
gmin obcych. 
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Zostaje zwiększony plan wydatków w dziale 801 rozdział 80150§ 4240 o kwotę 2.000 zł  z 
przeznaczeniem na dofinansowanie doposażenia w zakresie pomocy  dydaktycznych w celu 
podnoszenia jakości udzielanej pomocy psychologiczno – pedagogicznej i zajęć rewalidacyjnych, w 
związku ze zwiększeniem planu części oświatowej subwencji ogólnej o kwotę 2.000 zł (dział 758 
rozdział 75801 §2920)  przez Ministra Finansów pismem ST5.4750.342. 2016.5g z dnia 15 lipca 
2016r. na wyżej wymieniony cel.   
Na wniosek Kierownika Ośrodka Pomocy Społeczne w Iłowej zostaje  zmniejszony plan wydatków 
w dziale 853 rozdział 85395 § 3119 o kwotę 20.000 zł  dotyczący Programu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki w związku z przesunięciem realizacji projektu na rok 2017. 
Zmniejszenie planu wydatków w dziale 854 rozdział 85415 § 3240 o kwotę 2.900 zł dotyczy 
zmniejszenia planu dotyczącego stypendiów Burmistrza po ich przyznaniu i wypłacie. 
Zmniejszenie planu wydatków na ogólną  kwotę 5.371 zł w tym; w dziale 900 rozdział 90004 o 
kwotę 400 zł, w dziale 921 rozdział 92105 o kwotę 1.500zł, w dziale 921 rozdział 92109 § 4210 o 
kwotę 2.471 zł i § 4270 o kwotę 1.000 zł przeznaczone zostaje na zwiększenie planu wydatków w 
dziale 921 rozdział 92109 § 6060 o kwotę 5.371 zł z przeznaczeniem na zakup zmywarki z 
dozownikiem jako wyposażenie świetlicy wiejskiej w Borowem. 
Powyższe zmiany wynikają ze zmian przez zebranie wiejskie przeznaczenia Funduszu Sołeckiego 
w Sołectwie Borowe.   
Wpłaty z tytułu opłat za uczestnictwo w Uniwersytecie Trzeciego Wieku w kwocie 240 zł ( dział 
921 rozdział 92109 § 0690 ) przeznaczone zostają na zwiększenie planu wydatków Gminnego 
Centrum Kultury i Sportu z o kwotę 240 zł przeznaczeniem na pokrycie wydatków związanych z 
funkcjonowaniem uniwersytetu ( dział 921 rozdział 92109 § 4210).  
Zwiększenie planu wydatków w dziale 921 rozdział 92109 § 6050 o kwotę 22.800 zł dotyczy 
wykonania ściany wygłuszającej w świetlicy wiejskiej w Koninie. 
Zwiększenie planu wydatków w dziale 926 rozdział 92601 §§ 4210, 4300 ogółem o kwotę 5.500 zł  
dotyczy wykonania bramek, wyrównania terenu i zakupu siatek do bramek w celu wykonania 
boiska do piłki nożnej na Osiedlu Czyżówek. 
Zwiększenie planu wydatków w dziale 926 rozdział 92601 § 6050 o kwotę 12.300 zł dotyczy 
opracowania studium wykonalności dla  zadania pn. Termomodernizacja budynku socjalno - 
administracyjnego na stadionie miejskim. 
W wyniku dokonanych zmian zarówno plan dochodów jak i plan wydatków zostają zwiększone o 
kwotę 40.003 zł.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – wiem, że Państwo dyskutowaliście nad punktem dot. 
zwiększenia wydatków, niektórzy członkowie komisji mieli wątpliwości w sprawie zwiększenia 
planu wydatków na wygłuszenie ściany świetlicy wiejskiej w Koninie Żagańskim na kwotę 22.800 
złotych. Mam duże wątpliwości, czy ten wydatek jest zasadny, biorąc pod uwagę liczbę imprez, 
które tam się odbywają. Mam przekonanie intuicyjne, że wygłuszenie tej ściany nic nie pomoże. Za 
chwilę ta osoba, która wnioskowała o wygłuszenie tej ściany powie, że to nic nie dało, a my 
wydamy 22.800 zł na darmo. Już poszło 3 tys. zł na wykonanie ekspertyzy, także już pieniądze 
zostały wydane w części. W związku z tym mam propozycję, ponieważ mieszkańcy ulicy Traugutta 
wnioskowali o wykonanie placu zabaw przy wspólnotach mieszkaniowych proponuję, żeby tą całą 
kwotę przeznaczyć na ten cel. W tym roku nie wydatkowalibyśmy całej kwoty, może tylko na 
ogrodzenie tego miejsca. Myślę, że to będzie wydatek bardziej uzasadniony niż wygłuszenie tamtej 
ściany. Państwo mogą mieć oczywiście swoje zdanie na ten temat. Oczywiście osoba, której 
dotyczy wygłuszenie tej ściany z dużą intensywnością wnioskuje o to, żeby to nastąpiło. Natomiast 
ja mam wielkie obawy, że to nic nie da. Mamy przykłady funkcjonowania świetlic, które sąsiadują 
bezpośrednio z lokalami mieszkalnymi, wtedy musielibyśmy każdemu wygłuszyć ściany.  

Pan Mieczysław Jakubowicz – tym bardziej, że mieszkańcy ulicy Traugutta we własnym zakresie 
przygotowali ten teren, zostały wykarczowane wszystkie krzaki.  
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Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – musimy zdecydować, czy wygłuszenie ściany, czy plac 
zabaw, może to być inny wydatek, inne przedsięwzięcie, które zrealizujemy na terenie gminy. To 
jest tylko moja propozycja, żeby plac zabaw był tam na wniosek mieszkańców ulicy Traugutta.  

Pan Edward Lesiak – osoba w piśmie, które kieruje do Burmistrza powołuje się na to, że obiecano 
w 2015 roku wykonanie tego wygłuszenia, w związku z tym, że nie było środków liczy na to w 
2016 roku zostanie to wykonane. W związku z tym wypadałoby wysłać pismo, że nie podejmiemy 
w tym kierunku żadnych działań.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – tak oczywiście, jeżeli Państwo zdecydujecie o przyjęciu 
autopoprawki w takim kształcie jak ja proponuję, to poinformujemy wnioskodawcę, że nie ma 
takiej możliwości.  

Pan Edward Lesiak – w tej świetlicy w stosunku do tego co było w poprzednich latach odbywa się 
minimalna ilość imprez i to głównie dla dzieci najmłodszych, które trwają 2 – 3 godziny i to nie w 
godzinach nocnych, wieczornych. Sporadycznie odbywają się wesela, stąd uciążliwość jest 
znikoma. 

Pan Zdzisław Chodorski – Sołtys wsi Konin Żagański – większość imprez to stypy, chrzciny, 
komunie, raz w roku jest organizowany sylwester i ewentualnie wesele.  

Pan Artur Mutwil – myślę, że warto te pieniądze spożytkować tak jak pan Burmistrz powiedział, 
żeby więcej ludzi miało z tych pieniędzy pociechę. Ten pan mieszka przy tej świetlicy już wiele lat 
i obierając sobie takie miejsce za swoje miejsce zamieszkania musiał się liczyć z pewnymi 
uciążliwościami. Jeżeli mamy wydać pieniądze na wygłuszenie ściany, które niekoniecznie ma 
pomóc i do końca zlikwidować problem, to przeznaczenie środków na plac zabaw wydaje się jest 
lepszą propozycją i warto w to zainwestować tym bardziej, że mieszka tam pewnie dużo dzieci, 
które z miłą chęcią korzystałyby z tego placu zabaw, także panie Burmistrzu popieram pana 
propozycję. 

Pan Zygmunt Sygnowski – podobna sytuacja jest w miejscowości Borowe, ściana jest dosłownie 
połączona z budynkiem mieszkalnym, tak też jest w Szczepanowie. 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – chciałam przekazać techniczną informację, jeżeli 
Państwo przegłosujecie propozycję Burmistrza, to będzie zmiana klasyfikacji budżetowej 
polegająca na tym, że to zwiększenie pójdzie w dziale 900 rozdział 90095 o tą kwotę i w załączniku 
inwestycyjnym nr 3 będzie też wprowadzone zadanie dot. budowy placu zabaw przy ulicy 
Traugutta.  

Głosowanie autopoprawki Burmistrza – zwiększenie planu wydatków w dziale 900 rozdział 
90095 paragraf 6050 o kwotę 22.800 złotych – wykonanie placu zabaw przy ulicy Traugutta. 

w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych  
za przyjęciem autopoprawki głosowało – 12 radnych   
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 (E. Lesiak) 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych  
za przyjęciem uchwały głosowało – 13 radnych   
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 

3)  zmian wieloletniej prognozy finansowej Gminy Iłowa na lata 2016 – 2030 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – wieloletnia prognoza finansowa jest to dokument, 
który pomaga nam gospodarować środkami jakie mamy i jakie w przyszłości będziemy mieli, ale 
nakłada na nas pewne obowiązki, wskaźniki są nieubłagane i trzeba je utrzymać. Jeżeli chodzi o 
naszą wieloletnią prognozę finansową to załącznik nr 1 jest zaktualizowany do wielkości, które 
wynikają z w tej chwili podjętej zmiany uchwały budżetowej. Natomiast weszliśmy w nowe 
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rozdania środków unijnych. Do wykazu przedsięwzięć Gminy Iłowa na lata 2016 – 2020 zostały 
wprowadzone zmiany w przedsięwzięciach w ramach  wydatków na programy, projekty lub 
zadania związane z programami realizowanymi z udziałem środków unijnych. Na pewno będzie 
zaktualizowany rozwój elektronicznych usług dla ludności, ale już po podpisaniu umowy na 
dofinansowanie, gdyż w tym roku kwota, która jest zaplanowana na zrealizowanie tego zadania jest 
niemożliwa do przerobienia. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 

4)  zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych (Sportowa)  
Pan Janusz Kaniecki –  Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej – zgodnie z art.7 
ustawy o drogach publicznych z dnia 21 marca 1985r. do dróg gminnych zalicza się drogi o 
znaczeniu lokalnym niezaliczone do innych kategorii, stanowiące uzupełniającą sieć dróg służących 
miejscowym potrzebom, z wyłączeniem dróg wewnętrznych. Zaliczenie do kategorii dróg 
gminnych następuje w drodze uchwały rady gminy po zasięgnięciu opinii właściwego zarządu 
powiatu. Ustalenie przebiegu istniejących dróg gminnych następuje w drodze uchwały rady gminy. 
W dniu 23 września br. Zarząd Powiatu Żagańskiego uchwałą nr 175/2016 wydał pozytywną opinię 
do propozycji zaliczenia dróg wymienionych w uchwale do kategorii gminnych. 
Działki wymienione w uchwale stanowią własność Gminy Iłowa.  

Wymienione w § 1 do zaliczenia do kategorii dróg gminnych działki nr 159/3 i 159/4 zostały nabyte 
od prywatnego właściciela w związku z wejściem z jezdnią drogi gminnej w granice działki 
prywatnej podczas realizacji zadania p.n. Kompleksowy program poprawy bezpieczeństwa na 
drogach gminnych przez przebudowę nawierzchni i montaż urządzeń poprawiających 
bezpieczeństwo – etap II. Wejście z drogą ujawniono podczas prac geodezyjnych związanych z 
podziałem geodezyjnym działki nr 159/1.  

W § 2 następuje zmiana nr dotychczasowej działki drogowej, ponieważ część działki 235 obecnie 
235/2 została przekazana darowizną na rzecz Powiatu Żagańskiego pod rozbudowę drogi 
powiatowej nr 2705F  w grudniu 2013 r., natomiast pozostała część tj. działka 235/1 stanowi drogę 
gminną. 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 30.08.2016 r. – 6.09.2016 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. II pkt 5 
Przyjęcie protokołu z  poprzedniej sesji Rady Miejskiej  
za przyjęciem protokołu głosowało – 13 radnych   
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 

Ad. II pkt 6 

Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – wszystkie Państwa wnioski związane ze współpracą ze 
Starostwem Powiatowym po raz kolejny zostaną wznowione. Również jeśli chodzi o 
uporządkowanie ulicy Kolejowej jest podobna sytuacja.  
Odnośnie wniosku pana radnego Edwarda Lesiaka do budżetu na 2017 rok myślę, że w ramach 
bieżącego utrzymania dróg w roku 2017 spróbujemy coś zrobić w tamtym miejscu, które pan 
wskazuje. Ten wniosek może pan sformułować na piśmie do budżetu na rok 2017 teraz jest na to 
czas. Również pozostali Państwo macie taką możliwość, jak również każdy mieszkaniec gminy.  
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Jeśli chodzi o przystanek autobusowy dla dzieci z Czyżówka, tak naprawdę ten przystanek 
musiałby uwzględniać również dzieci z osiedla ulicy Borowskiej, bo przystanek autobusowy jest w 
tamtym miejscu właśnie i trudno sobie wyobrazić sytuację, żeby dzieci z osiedla Czyżówek jechały, 
a dzieci z Borowskiej nie. Ja tylko obawiam się, że zupełnie inaczej niż z ulicy Traugutta, gdzie 
jeździ 2 dzieci, to tam jednak liczba dzieci, które mogłyby wsiąść do autobusu może być tak duża, 
że się nie zmieszczą, bo teraz dojeżdżają jeszcze dzieci do przedszkola z m. Borowe. Na pewno 
przeanalizujemy liczbę dzieci, bo może się okazać, że się zmieszczą. O wiele łatwiej jest kiedy te 
przewozy są realizowane w formule zamkniętej, wtedy ten autobus może zabrać każdego, gorzej 
jest kiedy są w formule otwartej i gmina kupuje bilet, wtedy też musielibyśmy kupić bilety dla tych 
dzieci z Czyżówka i Borowskiej. Dla dzieci z Traugutta Gmina kupuje bilety myślę, że jeżeli 
mielibyśmy podjąć jakąś decyzję, to bardziej zmierzającą do tego, żeby jednak te dzieci z Traugutta 
również kupiły sobie bilet. To chyba będzie najbardziej rozsądne rozwiązanie i sprawiedliwe.  
Jeśli chodzi o uszkodzoną barierkę mostku, ponieważ mostek jest w pasie drogi wojewódzkiej, 
teoretycznie zarządcą tego mostku jest właściciel drogi tj. Zarząd Dróg Wojewódzkich, ale jeszcze 
to sprawdzimy i wystąpimy z odpowiednim wnioskiem. 
Odnośnie interpelacji pana radnego Franciszka Przynogi – bardzo rozsądny wniosek związany z 
usytuowaniem na ewentualnie realizowanej inwestycji na drodze nr 296 przejść dla pieszych albo 
na wyniesieniu albo na wysepce. W tej chwili na realizowanym odcinku drogi nr 296 dwie wysepki 
będą – około 150 m przed mostem i chyba około 150 m za mostem  na tym odcinku 
remontowanym. Natomiast inwestycja od skrzyżowania z ulicą Sportową do Placu Wolności chyba 
w 2017 roku nie dojdzie do skutku, ale jest duża szansa na to, że w roku 2018 ten odcinek będzie 
realizowany.  
Odwodnienie skrzyżowania Sportowa – Żagańska – studnia zainstalowana odwadnia drogę 
wojewódzką w związku z tym wystosujemy do Zarządu Dróg Wojewódzkich, żeby wykonali 
niezbędne prace.                   
Czyszczenie rynien na bibliotece – bardzo słuszna uwaga, zwrócimy uwagę na ten fakt pani 
kierownik. 
Dewastacja placu zabaw przy „Orliku” – jeśli chodzi o zdewastowane mienie placu zabaw,  
wykonawca dostał zlecenie i będzie uzupełniane ogrodzenie, również zniszczone zadaszenie będzie 
naprawiane. Oczywiście mogę spotkać się z tymi stronami, które się poróżniły w przypadku tego 
ogrodzenia. Tak na dobrą sprawę Administrator również korzysta z tego przejścia, ponieważ dzieci, 
które przebierają się w szatniach klubu na stadionie trenują na „Orliku” i przechodzą tym 
przejściem, więc to jest naturalne i nie widzę sensu zamykania tego przejścia.  

Pan Franciszek Przynoga – Radny – chodzi o to, żeby nauczyciele mieli klucze i wtedy dzieci 
mogą przechodzić, inaczej cały czas będzie dewastowane to ogrodzenie. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – wobec tego z administratorem będziemy rozmawiać, żeby w 
ten sposób tą sprawę rozwiązać. 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – ponieważ uczestniczyłem w tych 
rozmowach dopowiem parę słów, pracownicy w klubie poinformowali mnie, że od dnia następnego 
ma być zamknięta ta bramka z tego powodu, iż podobno uczniowie niszczą plac zabaw. 
Wyjaśniłem panu kierownikowi, że nie w tym problem. My korzystamy z tego przejścia, ponieważ 
z hali sportowej przechodzimy przez przejście dla pieszych na teren stadionu i bezpieczną drogą 
przechodzimy do „Orlika” z dala od ulicy. Dzieci w tym czasie są pod opieką nauczycieli i tam 
żadnych zniszczeń w tym czasie nie dokonuje się. Natomiast problem jest w momencie kiedy lekcje 
się kończą, pracownicy stadionu kończą pracę, wówczas różne osoby korzystają z tego przejścia, 
wchodzą na stadion, bo stadion jest otwarty do godzin wieczornych i na tym problem polega, a nie 
korzystanie przez uczniów w czasie zajęć szkolnych. Pan kierownik przyznał rację i rozumiem, że 
od tego pomysłu już odszedł. Natomiast furtka przydałaby się jak najbardziej, aby w godzinach 
popołudniowych, wieczornych różne osoby, które nie potrafią się zachować na tym terenie nie 
korzystały. Podejrzewam, że to jest też furtka ucieczki przed policją ewentualną, która by się 
pojawiła na ulicy Piaskowej. Przy okazji przypominam o moim wniosku wcześniejszym o 
monitoringu na terenie „Orlika”, który by obejmował również plac zabaw. 
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Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – odnośnie 14 działek, które jeszcze nie są działkami 
geodezyjnie wydzielonymi tylko są pewnego rodzaju koncepcją, podobnie to wygląda jak przy 
ulicy Sportowej. Myślę panie radny, że to jest jak najbardziej zasadne, bo po co mamy uzbrajać 
działki powiatowe skoro mamy swoich 14 działek.  
Jeśli chodzi o nowy regulamin odbioru odpadów i sytuację, która teoretycznie ma mieć  miejsce w 
grudniu, że z niektórych nieruchomości miałyby być wywożone odpady raz w miesiącu, bo akurat 
w grudniu tak wypada według kalendarza, to oczywiście jest to nie pierwsza taka sytuacja, że w 
święto wypada wywóz odpadów. Zawsze jest tak, że ten wywóz odbywa się albo dzień później albo 
dwa dni wcześniej, wszystko zależy od tego jaka jest możliwość w ciągu tygodnia.  Zawsze o tym 
fakcie są informowani mieszkańcy tych ulic, gdzie ma to miejsce. Także na pewno nie będzie takiej 
sytuacji, że w miesiącu grudniu z jakiejś nieruchomości w gminie raz tylko odbędzie się wywóz 
odpadów, więc tu nie ma problemu. Problemem jest sytuacja z samym regulaminem w tej chwili, 
bo wystartował w przetargu jeden oferent, który złożył konkretną ofertę i my teraz stoimy przed 
dylematem co zrobić, jest oczywiście taka opcja, żeby spróbować ogłosić jeszcze jeden przetarg 
być może na krótszy okres czasu, ale już ten przetarg moim zdaniem powinien uwzględniać zmianę 
regulaminu. Bo skoro pożądana sytuacja miała być taka, że mniejsza częstotliwość wywozu 
odpadów z nieruchomości jednorodzinnych w okresie jesienno – zimowym miała spowodować, że 
ta stawka miała być niższa okazało się, że to jest nieprawda, bo jest wyższa. Więc logiki w tym 
żadnej nie ma. W związku z tym też nie ma sensu regulaminu zmieniać, ale może być też taka 
sytuacja, że oferent powie skoro zmieniliście regulamin, skoro ta częstotliwość jest większa 
względem tego regulaminu, który był po przetargu to może jeszcze więcej zaproponować, też jest 
takie ryzyko.  
Pan Artur Mutwil – Radny – czy my jeszcze nie możemy negocjować tej stawki po przetargu? 
Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – możemy negocjować wszystko inne, ale nie stawkę. 
Pan Artur Mutwil – Radny – chcieliśmy jak gdyby mieć argument ku temu, żeby zmniejszył się 
koszt wywozu, a oferent nas wykorzystał. 
Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – podobnie sytuacja wyglądała z okresem realizacji tego 
zamówienia, miało być 3 lata, czyli to miało być spokojne 3 lata dla firmy, która złoży ofertę, żeby 
spokojnie ten zysk w ciągu tych 3 lat wypracować, a tu prawdopodobnie chodzi o to, żeby w ciągu 
roku wypracować.  
Pan Artur Mutwil – Radny – wszystko dąży ku temu, żebyśmy sami wywozili śmieci, sami 
dowozili dzieci do szkoły i wtedy zaoszczędzimy. 
Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – wszystko na to wskazuje, że przy tych stawkach, które w tej 
chwili obowiązują to jest to racjonalne. Nie wiem jak będzie za rok, czy za dwa.  
Pan Artur Mutwil – Radny – warto by się zastanowić nad tym co zrobić i poczynić jakieś kroki w 
tym kierunku, żeby zawiązać spółkę i być jak gdyby samowystarczalnym, bo czy stać nas na 
wydawanie przykładowo 360 tys. zł za przewozy szkolne? Za te pieniądze można kupić dwa nowe 
pojazdy, które mogą służyć latami.  
Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – odnośnie 3 interpelacji dot. dróg i poboczy realizowanych w 
roku poprzednim i dwa lata temu, czyli pana radnego Mieczysława Jakubowicza, pana radnego 
Zygmunta Sygnowskiego oraz pani radnej Wiesławy Gajdy zrobimy taki przegląd gwarancyjny w 
tym roku jeszcze.  
Jeśli chodzi o słupy energetyczne, które zgłaszał pan radny Waldemar Leszcz, oczywiście zostało to 
tego samego dnia zgłoszone w Energetyce, otrzymaliśmy informacje zwrotną, że zostało to przyjęte 
do realizacji.  
Jeśli chodzi o naprawę tych nabrzeży, które są widoczne od ulicy Kolejowej to są one realizowane 
w ramach napraw gwarancyjnych, są objęte naprawą gwarancyjną.  

Ad. II pkt 7 

Odpowiedzi na interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych. 

Nie zostały zgłoszone. 
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Ad. II pkt 8 

Zakończenie  obrad sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 
Wobec  wyczerpania się  porządku  obrad  Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady 
Miejskiej  zamknął  obrady XXVII sesji  Rady Miejskiej  w Iłowej.  
Na tym protokół zakończono.  
Protokół zawiera 13  stron, ponumerowanych od 1 do 13. 
Sesja trwała nieprzerwanie  od godz. 1500 do godz. 1725. 

 
Protokołowała: 
 
Maria Sokołowska 
 
 
 


